
PROTOKÓ£ 
z obrad XXV / nieplanowanej / sesji Rady Gminy  Marciszów 

odbytej w dniu 28 sierpnia 2008 roku 
 
Ad.1. 
Otwarcie obrad sesji.  
Pan Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy przywitaù uczestników sesji i poinformowaù 
o przyczynach jej zwoùania ,  które zwi¹zane s¹ z konieczno�ci¹ dokonania zmian w bud¿ecie 
gminy,  dziêkuj¹c jednocze�nie radnym za przybycie na sesje   
W XXV sesji Rady Gminy udziaù wziêùo 15 radnych na ogóln¹ liczbê 15 radnych, ponadto w 
sesji uczestniczyli Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy , Pani Krystyna Magda  Skarbnik 
Gminy , mecenas Robert Greb, soùtysi soùectw gminy Marciszów. 
Listy obecno�ci stanowi¹ zaù¹cznik nr 1 i 2 do protokoùu. 
Rozpoczêcie obrad XXV sesji godz.13.00 , zakoñczenie obrad sesji godzina 14.30. 
Porz¹dek obrad sesji :  
1/ Otwarcie obrad sesji, 
2/ Zatwierdzenie porz¹dku obrad. 
3/ Podjêcie uchwaù w sprawach : 
a/ zmiany w bud¿ecie gminy na rok 2008, 
b/ wprowadzenie zmiany do Uchwaùy bud¿etowej gminy Marciszów na rok 2008, 
c/ sprzeda¿y nieruchomo�ci, 
 
4/ Interpelacje i zapytania radnych. 
5/ Sprawy ro¿ne. 
6/ Zamkniêcie obrad. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zwróciù siê o ewentualne uwagi lub zmiany do przedstawionego 
porz¹dku obrad. 
Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy zwróciù siê do Rady o wprowadzenie do 
zaproponowanego porz¹dku obrad projektu uchwaùy w sprawie : sprzeda¿y nieruchomo�ci 
zapoznaj¹c z jej szczegóùami. 
Uwag nie wniesiono. 
Ad.2. 
Przyjêcie porz¹dku obrad. 
Poddany pod gùosowanie zmieniony porz¹dek obrad zostaù przyjêty jednogùo�nie. 
Ad.3. 
Podjêcie uchwaù w sprawach :  
a/ zmiany w bud¿ecie gminy na rok 2008  
Wprowadzenia dokonaùa pani Krystyna Magda  Skarbnik Gminy. 
Na pocz¹tek zwróciùa siê do radnych o naniesienie  poprawki w § 2 projektu uchwaùy w 
zwi¹zku z otrzyman¹ w dniu dzisiejszym z Ministerstwa umow¹ do podpisania dot. usuwania 
azbestu w gminie. Ministerstwo  zaleca dokonanie zmiany dziaùu z 900 na dziaù 150  rozdziaù 
15095 czyli  przetwórstwo przemysùowe , pozostaùe dziaùy pozostaj¹ bez zmian. 
Poinformowaùa , ¿e  �rodki na to zadanie  bêd¹ mogùy zostaã wprowadzone do bud¿etu po 
rozliczeniu tego zadania. , a¿eby zadanie zrealizowaã nale¿aùo po wydatkach  wykonaã plany. 
Ponadto poinformowaùa , ¿e najpierw  zostanie zlecone firmie opracowanie programu 
usuwania azbestu  zgodnie  wytycznymi, ponadto program ten obejmie równie¿ 
inwentaryzacjê a w szczególno�ci eternitu i produktów azbesto podobnych na terenie naszej 
Gminy.  
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Pan Wójt Gminy uzupeùniù informacje w tej sprawie , i¿ dopiero po opracowaniu tego 
programu , zostanie zaproponowanie Radzie poszukanie �rodków i podstawienie okre�lonej 
dopùaty dla mieszkañców. Wysoko�ã dopùaty bêdzie uzale¿niona od ilo�ci posiadanego  
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azbestu przez zgùaszaj¹cych jego posiadanie mieszkañców  poprzez jego rozbiórkê i 
wywiezienie do zakùadu. Dopùaty te bêdzie okre�laù regulamin i uchwaùa Rady Gminy. 
Pan Wójt proponuje jednak , aby spraw¹ zajêùa siê Komisji Infrastruktury i zaproponowaùa 
wysoko�ã dopùaty do utylizacji.  
Skarbnik Gminy przybli¿yù dalsze szczegóùy zmian w bud¿ecie dot.zadania PN. �Naprawa 
drogi gminnej w zwi¹zku z przebudow¹ mostu w Ciechanowicach oraz ni¿szym wykonaniem 
zadania inwestycyjnego w stosunku od zaùo¿onego planu , co umo¿liwi wykonanie remontu 
dróg w Marciszowie na ul.Tulipanowej i Ró¿anej. 
Uwag nie zgùoszono. 
Poddany pod gùosowanie projekt uchwaùy zostaù przyjêty przez Radê jednogùo�nie i stanowi 
zaù¹cznik nr 3 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie wprowadzenia zmiany do  Uchwaùy bud¿etowej gminy  
  Marciszów na rok 2008. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy  zapoznaù z tre�ci¹ projektu uchwaùy.         
Radny Adam Ry¿owski  
Wniósù uwagê dot. braku dokonania zmiany wysoko�ci kwoty ,po zmianach  w zaù¹czniku nr 
1 dot. drogi w Wie�ciszowicach  w stosunku  do poprzedniej  - zostaùa dokonana poprawka 
przez Skarbnika Gminy. 
Innych uwag nie wniesiono. 
Poddany pod gùosowanie projekt uchwaùy zostaù przyjêty 14 gùosami �za� , 1 gùosem 
�wstrzymuj¹cym � , 0 gùosów � przeciwnych � i stanowi zaù¹cznik nr 4 do protokoùu  
- projekty uchwaù w sprawie : sprzeda¿y nieruchomo�ci. 
- sprzeda¿ nieruchomo�ci nr 40 w Domanowie, 
- sprzeda¿ nieruchomo�ci nr 46 w Marciszowie. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zaproponowaù gùosowanie blokiem do czego radni nie wnie�li 
sprzeciwu. 
Pan Wójt Gminy  uzasadniù potrzebê podjêcia uchwaù uzasadniaj¹c  zwiêkszeniem tempa  
kupowania mieszkañ i budynków  i nie chc¹c zwalniaã tempo sprzeda¿y , proponuje jak 
wy¿ej.    
Rada Gminy w gùosowaniu 14 gùosami �za� , 1 gùosem �wstrzymuj¹cym � 0 gùosów 
�przeciwnych � przyjêùa projekt uchwaù , które stanowi¹ zaù¹cznik nr 5 i 6 do protokoùu. 
Ad.4. 
Interpelacje i zapytania radnych 
Radna Zofia Siudak  
Zwróciùa siê w sprawie prywatnych zabudowañ po panu Kuduk w Ciechanowicach 
usadowionych  przy drodze powiatowej i zagra¿aj¹cych bezpieczeñstwu z powodu bardzo 
zùego stanu. Wprawdzie budynek zostaù opisany na zewn¹trz , i¿ grozi zawaleniem i jest tam 
zakaz wstêpu .Ostatnie wichury spowodowaùy oderwanie siê kawaùka konstrukcji , który 
spadù na drogê powiatow¹ , a dzieci nie zwa¿aj¹ na ten stan rzeczy i buszuj¹  tam. Istnieje  
obawa  ¿eby nie doszùo tam do tragedii. 
Pan Wójt Gminy w odpowiedzi przypomniaù, ¿e jest to sprawa Starostwa i Powiatowego 
Inspektoratu , bo Gmina zrobiùa, co do niej nale¿aùo i czeka na ustalenie wùa�ciciela. 
Radna Jadwiga Adamczyk 
Zwróciùa siê w sprawach prywatnego budynku po panu Skowron w Wie�ciszowiach , który 
jest zagro¿eniem oraz przedstawienia etapu sprawy  doprowadzenia do porz¹dku  
zaro�niêtego strumyka Kùopotek , który zagra¿a zalaniem pobliskich domostw. 



Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
W odpowiedzi poinformowaù , ¿e stan budynku zostaù przekazany do Inspektoratu , który jest 
wùadny podj¹ã decyzjê odno�nie tych zabudowañ. 
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W sprawie strumyka przypomniaù , ¿e to lata starañ o niego i przypomniaù, co Gmina zrobiùa 
w tej sprawie / mostki /  choã nie byùo jeszcze wówczas wùa�ciciela strumyka  pozostaje wiêc 
tylko zgùosiã konieczno�ã doprowadzenia do regulacji , co uczyni. 
Radny Wùadysùaw Wróblewski  
Zwróciù siê z zapytaniem czy Urz¹d Gminy nie ma ¿adnego wpùywu na Powiat, aby zmusiã  
do zakoñczenia naprawy dróg powiatowych / ùatanie / w Nadgórniku, Pastewniku , Pustelniku 
i Domanowie.  Czùonek Zarz¹du pan Wùadysùaw Walka obiecaù, ¿e wszystko zostanie 
wykonane jednak prace nie zostaùy wykonane.  
Zwróciù siê, te¿ z zapytaniem czy droga w Pustelniku koùo przystanku bêdzie naprawiona , bo 
nie mo¿na ni¹ przejechaã z powodu dziur, a drog¹ ta dzieci szkolne dochodz¹ do przystanku 
PKS.  
W odpowiedzi Wójt Gminy stwierdziù, ¿e niestety nie ma wpùywu na Powiat i ostatnie 
zapowiedzi Powiatu nie wskazuj¹ na poprawê sytuacji .Oczywi�cie rozmawia z Powiatem , 
apeluje, prosi ale efekt jest, jaki jest odpowiadaj¹, ¿e prace tylko przerwali ale je skoñcz¹ , 
jednak nie zakoñczyli  poniewa¿ z tego co wiadomo nie maj¹ masy. Mo¿na jeszcze wpùywaã 
na t¹ sytuacjê przez radnych powiatowych , Wójta Gminy,  konwent powiatowy , bo sprawa 
dotyczy wszystkich dróg caùego Powiatu. Odno�nie innych dróg Wójt Gminy poinformowaù 
,¿e uzale¿nione jest to od ilo�ci ludzi do pracy ,  których jest troje i ci¹gle w  biegu pracuj¹ 
dlatego nie jeste�my w stanie wszystkiego zrobiã i zrobi¹ po prostu tyle ile zd¹¿¹  , dot. to 
naprawy dróg, których zreszt¹  wykonano osiem  , drobnych napraw, przepustów  itp, jak 
bêdzie koparka to wierzy , ¿e uda siê wiêcej tych prac  wykonaã i oczywi�cie te¿ nie 
natychmiast , przybli¿yù sprawy z jakimi zwracaj¹ siê mieszkañcy. 
Radny Adam Ry¿owski  
Podziêkowaù mecenasowi za otrzyman¹ opiniê w sprawie pana Jana Adamczyka, na, któr¹ 
czekaù od miesi¹ca maja jednak nie o to tak¹ odpowiedê radnemu chodziùo, poniewa¿ znaù te 
zagadnienia radnemu chodziùo, o to ¿eby mecenas udzieliù odpowiedzi czy AZWSP w tym 
przypadku w Rakowcach Wielkich mo¿e sama bez zgody Gminy ogùaszaj¹c przetarg dokonaã 
zmiany  kwalifikacji gruntu tym bardziej , ¿e jest pismo z Gminy, i¿ jest to teren u¿ywany 
obecnie rolniczo. Tym czasem  Rakowiec zamierzaj¹ podzieliã przedmiotow¹ dziaùkê na 3 i 
sprzedaã czê�ã jako roln¹, cze�ã jako budowlankê , a czê�ã pod zalesienie ,  radny poprosiù 
mecenasa  o krótk¹ odpowiedê na pytanie tak czy,  nie  lub w ci¹gu tygodnia nawet ustn¹  
odpowiedê przekazuj¹c inspektorowi biura Rady Gminy,  czy prawo pozwala bez zgody 
Urzêdu obecnego gospodarza  tak zrobiã i nie powiadamiaj¹c o tym Urzêdu. Radny chciaùby 
na posiedzeniu Komisji  znaã odpowiedê i je¿eli nie mieli prawa tak zrobiã , to czy osoba 
fizyczna lub prawa mo¿e uniewa¿niã taki przetarg ? 
W zwi¹zku z powy¿szym  poprosiù przewodnicz¹cego Komisji Rolno Bud¿etowej o 
zaproszenie na posiedzenie w miesi¹cu wrze�niu  Komisji przedstawiciela z Rakowic 
Wielkich, na, któr¹ przyjdzie te¿ mieszkaniec zainteresowany kupnem tej dziaùki , ¿eby j¹ 
wyja�niã ostatecznie tym bardziej , ¿e sprawa ta ci¹gnie siê ju¿ trzy lata.    
Obecny na sesji adwokat Robert Greb stwierdziù, ¿e nie pamiêta obecnie szczegóùów tej 
sprawy  i nie mo¿e udzieliã jednoznacznej odpowiedzi.  
W odpowiedzi Wójt Gminy stwierdziù, ¿e sprawa na pozór wygl¹da jasno , bo jest studium, 
które nie jest aktem prawa miejscowego , ale  jest zapisane, jaki to teren,  poniewa¿ nie ma 
planu zagospodarowania przestrzennego i mog¹ teren sprzedaã tylko wówczas jak maj¹ 



decyzje o warunkach zabudowy, je¿eli tak nie jest to , jest  to wówczas dzikie dziaùanie. 
Sprawdzi dokùadnie t¹ sprawê. 
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Ponadto radny zwróciù siê do Pana Wójta Gminy o sprawdzenie sprawy cieku wodnego,  
poniewa¿ ustalono , ¿e strumyk ma byã wùasno�ci¹ Wojewody , który jednak od roku czasu 
nie podpisaù Zarz¹dzenia, ¿e przyjmuje ten strumyk 
W odpowiedzi Pan Wójt Gminy poinformowaù , ¿e zwróci siê  zapytaniem, jakie przesùanki 
powoduj¹, ¿e sprawa  jest nie zaùatwiona. 
Radny poprosiù te¿ Wójta Gminy , o to ¿eby podczas pracy na  drodze  koùo posesji pana 
Mellera w Wie�ciszowicach wyprostowaã pomyùkê, jaka powstaùa przy obliczeniach  
pomiarów.  
Wójt Gminy w odpowiedzi poinformowaù, ¿e ró¿nica w pomiarach zostanie  wyprostowana , 
zapoznaù ze szczegóùami. 
Do odpowiedzi radny nie wniósù uwag.  
Radna Czesùawa Olejniczak 
Zwróciùa siê w sprawie nie zakoñczonej drogi na koloniê w Sêdzisùawiu , a tym czasem 
powstaj¹ w niej ju¿ nowe szczeliny oraz w sprawie kaplicy cmentarnej. 
W odpowiedzi   Wójt Gminy powtórzyù jak pozostaùym radnym , ¿e sytuacja ulegnie zmianie 
jak zostanie zakupiona koparka zwiêkszy siê wówczas mo¿liwo�ã wykonania wiêcej ilo�ci 
prac tym bardziej , ¿e jest sezon w peùni i nawet nie ma gdzie wynaj¹ã koparki.W sprawie 
kaplicy cmentarne to równie¿ kwestia ludzi , których brak. 
Radny Andrzej Mitczak 
Zwróciù siê z zapytaniem w sprawie naprawy 100 m drogi  w Ciechanowicach. 
Wójt Gminy bêdzie na ten temat rozmawiaù stwierdzaj¹c jednocze�nie , ¿e wskazane jest jej 
wykonanie. 
Ad.6. 
Sprawy ró¿ne  
Radny Janusz Banasiewicz 
Zwróciù siê z zapytaniem o zakoñczenie objazdu przez Ciechanowice. 
Pan Wójt Gminy w odpowiedzi przedstawiù termin zakoñczenia prac. 
Radna Zofia Wesoùowicz  
Zwróciùa siê z zapytaniem, kiedy zapal¹ siê lampy w Sêdzisùawiu ? 
W odpowiedzi Pan Wójt  poinformowaù , ¿e za okoùo 2 tygodnie po wykonaniu drobnych 
prac,  które zostaùy  jeszcze do wykonania.     
Radny Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Zwróciù siê  w sprawie noclegowni w Marciszowie oraz potrzeby zasypania do�ã gùêbokich 
dziur w chodniku, które w czasie opadów napeùniaj¹ siê wod¹ , co powoduje, ¿e dzieci 
schodz¹ na ulicê , co z kolei jest bardzo niebezpieczne. Sytuacja taka jest na odcinku od 
Urzêdu Gminy do Urzêdu Pocztowego , dlatego prosi o ich zasypanie jednak nie podsypk¹ z 
Wie�ciszowiec ,  która siê do tego nie nadaje, lecz z Ogorzelca.  
Wójt Gminy w sprawie noclegowni poinformowaù, ¿e w dniu jutrzejszym wyje¿d¿a do 
Urzêdu Marszaùkowskiego we Wrocùawiu w celu podpisania umowy m.in. na �wietlicê w 
Domanowie i noclegowniê PKP zapoznaù ze szczegóùami.  
W sprawie zasypania dziur pan Wójt poleciù przekazanie sprawy do referatu infrastruktury i 
inwestycji Urzêdu Gminy. 
Radny Janusz Banasiewicz  



Jako wyceniaj¹cy warto�ã lokali i budynków mieszkalnych zwróciù siê o  zwracanie uwagi na 
prawidùowe sporz¹dzane dokumentacji tych obiektów, poniewa¿ zdarzaj¹ siê  bùêdy  co 
nastêpnie  zmusza do ponownego sporz¹dzania wyceny. 
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Ad.7. 
Zakoñczenie obrad sesji. 
 
W zwi¹zku z wyczerpaniem porz¹dku obrad Przewodnicz¹cy Rady Gminy dokonaù jej 
zamkniêcia. 
protokoùowaùa                                                                         Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Gra¿yna Dudczyk                                                                                 Henryk Mazur  
 insp.d/s Rday Gminy                                                                              
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


